
Изјава високог представника о
Влади Федерације БиХ
Имајући у виду да су догађања прошле седмице у Парламенту
Федерације  БиХ  још  једном  потврдила  неуспјех  политичких
странака  да  кроз  политички  дијалог  нађу  рјешења,  високи
представник Инцко је констатовао да се постојећи политички
застој  може  превазићи  искреним  преговорима  и  већом
флексибилношћу  свих  страна,  водећи  рачуна  о  интересима
грађана.

„Када пратите развој ових догађаја и ријетко чујете било какво
позивање на то штаконкретно стране намјеравају да учинеда би
испуниле обећања дата грађанима, тешко је избјећи утисак да су
интереси  становништва  у  цјелини  далеко  од  тога  да  буду
приоритет  какав  би  требало  дабудуза  било  коју  коалицију“,
рекао је високи представник Валентин Инцко у својој данашњој
изјави.

Високи представник је подсјетио све надлежне власти и странке
да,  без  обзира  на  тренутне  покушаје  преустроја  Владе
Федерације, и даље имају обавезу да у цјелинипоштују владавину
права, демократске институције те уставни и правни поредак.

Високи представник је нагласиода странке које формирају већину
у  Парламенту  Федерације  имају  јасно  и  легитимно  право  да
захтијевају  формирање  нове  владе  на  основу  те  већине.
Међутим,  уколико се и док се тај циљ не постигне уставним
процесом,  што  још  увијек  није  случај,  постојећа  Влада
Федерације има јасну одговорност да и даље функционишеу пуном
капацитету према уставу и законима. Осигурање сталног пуног
функционисања Владе није само уставна и законска обавеза већ и
највећа  политичка  одговорност  у  времену  када  се  грађани
Федерације суочавају са огромним социјално-економским и другим
изазовима.

https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%be-%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d0%b4%d0%b8-%d1%84/
https://www.ohr.int/%d0%b8%d0%b7%d1%98%d0%b0%d0%b2%d0%b0-%d0%b2%d0%b8%d1%81%d0%be%d0%ba%d0%be%d0%b3-%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b4%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d0%ba%d0%b0-%d0%be-%d0%b2%d0%bb%d0%b0%d0%b4%d0%b8-%d1%84/


Ова догађања су такође истакла и неприхватљиво одлагање, које
траје задњих неколико година, да се именују судије Уставног
суда Федерације, што спречава тај суд да на најефикаснији
начин одлучује о случајевима виталног националног интереса.
Сада  је  од  суштинске  важности  да  предсједник  ФБиХ,  у
сагласности са два потпредсједника, а након тога и надлежни
домови  Парламента  ФБиХ,  предузму  кораке  и  попуне  одавно
упражњена мјеста како би ово тијело могло у потпуности да
функционишеи  промптно  рјешава  питања  виталног  националног
интереса.

„Очекује се од свих политичких актера, без изузетака, да одмах
омогуће именовање судија Уставног суда ФБиХ те да се суздрже
од било каквих опструкција њиховог именовања“, рекао је високи
представник  Инцко.  „Снажно  бих  сугерисао  да  странке  веома
пажљиво размисле прије него што поступцима паралишу систем.“


